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PROTOKÓŁ 0012.11.10.2016 
z posiedzenia Komisji Edukacji i Polityki Społecznej  

w dniu 23 listopada 2016 roku 
 

Miejsce posiedzenia: sala nr 130 Urzędu Miasta 
Czas posiedzenia: 14.00- 16.30 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie z 
załączonymi listami obecności.  
 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Budżet Miasta na 2017 rok 

• Projekt uchwały Budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2017 rok, 

• Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, 

4. Sprawy bieżące: 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój  
 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2016 rok, 
 

• Projekt uchwały w sprawie umorzenia należności budżetowych (18.308,47)  
 

• Projekt uchwały w sprawie umorzenia należności budżetowych (18.649,97)  
 

• Projekt uchwały w sprawie umorzenia należności budżetowych (35.374,14)  
 

• Projekt uchwały w sprawie umorzenia należności budżetowych (36.289,94)  
 

• Projekt uchwały w sprawie umorzenia należności budżetowych (86.316,91)  
 

• Projekt uchwały w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji 
zawodowej i społecznej, na które przeznacza się środki Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  przewidziane dla Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na rok 2016, 
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• Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Powiatowego Programu dotyczącego 
Rozwoju Pieczy Zastępczej dla Miasta Jastrzębie-Zdrój na lata 2017 – 
2019”, 

• Projekt uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu 
miasta dla publicznych i niepublicznych :przedszkoli, szkół i placówek 
oświatowych prowadzonych przez osoby fizyczne oraz osoby prawne inne 
niż jednostka samorządu terytorialnego na terenie Miasta Jastrzębie-Zdrój 
oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystywania 
udzielonych dotacji, 

• Pismo Polskiego Związku Piłki Siatkowej, 
• Pismo Wojewódzkiego Szpitala nr 2  w sprawie utworzenia Szpitalnego 

Oddziału Ratunkowego w WSS nr 2 w Jastrzębiu-Zdroju, 
• Pismo Dyrektor G nr 8, 
5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 

2015/2016 (w tym analiza wyników z egzaminów i 
sprawdzianów), 

6. Wolne głosy i wnioski 
7. Przyjęcie protokołu z dnia 19 października oraz 27 października 2016 roku, 
8. Zakończenie posiedzenia  

II. część posiedzenia – wyjazd do Żłobka (godz. 16.00) 
 
Ad.1 

Otwarcia posiedzenia dokonała  Przewodnicząca Komisji- Anna Toborowicz.  
Powitała przybyłych na posiedzenie członków Komisji oraz zaproszonych gości. 

Ad. 2 

Porządek obrad został przyjęty głosami: za – 5, przeciw – 0,wstrzymujących się 
– 0. 

Ad. 3 
 

Budżet Miasta na 2017 rok 

• Projekt uchwały Budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2017 rok, 

Katarzyna Prątnicka przedstawiła ogólne założenia do Budżetu Miasta na  
2017 rok. Przyszłoroczny budżet jest budżetem deficytowym z wysokością 
wydatków na poziomie 403 mln. zł i dochody 387 mln. zł. Planowany deficyt to 
kwota 16 mln. zł. Zdecydowaną część stanowią wydatki o charakterze bieżącym 
w wysokości 370 mln. zł. Wynagrodzenia pochłoną 154 mln. zł, dotacje 39 mln. 
zł, świadczenia 65 mln. zł, projekty UE (miękkie) 2,5 mln. zł. Wydatki majątkowe 
to kwota 33 mln. zł. Największą część budżetu pochłania oświata  - 144 mln. zł, 
pomoc  - polityka społeczna i rodzina 85,5 mln. zł, gospodarka komunalna i 
ochrona środowiska 43 mln. zł, administracja, zadania drogowe,  
kulturalno -  sportowe, gospodarka mieszkaniowa – 24 mln. zł. Na dochody o 
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charakterze bieżącym została zaplanowana kwota 382 ml. zł. Nawiązując do 
Wieloletniej Prognozy Finansowej łącznie w latach 2017-2020 na wydatki 
inwestycyjne przeznaczamy 76 mln 400 tys. zł.  

Przewodnicząca Komisji Anna Toborowicz odczytała wnioski Komisji Edukacji i 
Polityki Społecznej do budżetu Miasta na 2017 rok.  

Wnioski stanowią załącznik do protokołu.  

Anna Toborowicz 
 - Proszę Pana Naczelnika Wydz. Ed o przedstawienie budżetu przeznaczonego na 
oświatę.  
 
Andrzej Pawłowski 
 - Proszę Państwa plan na wynagrodzenia został zabezpieczony zgodnie z 
aneksem nr 1 do arkusza organizacyjnego. Wszystkie zmiany i ostateczna liczba 
uczniów, która była na koniec września w szkołach i przedszkolach została 
zatwierdzona. Na tej podstawie został zaplanowany budżet. Rok 2016 to rok 
gdzie szkoły funkcjonują bez SKUU. Wiele pokazuje, że jest to dobre rozwiązanie 
chodź są sytuacje, że wiele z Dyrektorami indywidulanie wyjaśniamy jeżeli chodzi 
o braki finansowe. Wpływ na to mają godziny doraźne, które w planie 
finansowym nie są zabezpieczone bo nie można ich przewidzieć. Duże znaczenie i 
duży wpływ na taką sytuację mają orzeczenia o nauczaniu indywidualnym, które 
pojawiają się w trakcie roku szkolnego. Są to sytuacje często nieprzewidywalne, 
których nie jesteśmy w stanie przewidzieć. Ogółem plan na wynagrodzenia 
nauczycieli, administracji, obsługi wynosi 98 mln. zł 430 tys. zł. Wydatki 
rzeczowe zaplanowane są na poziomie 16 mln. 150 tys. zł. Są to wydatki, które 
są odzwierciedleniem planu tegorocznego z dnia 30 czerwca. Kilka jednostek nie 
było w stanie zabezpieczyć środków. Pojawiły się braki na rzeczówce. Kwota jest 
zabezpieczona w 99%. Jest zabezpieczona w budżecie rezerwa na odprawy 
emerytalne  673 tys. 856 zł. oraz rezerwa na urlop dla poratowania zdrowia w 
wysokości 500 tys. zł.  
 
Anna Toborowicz 
 - Jakie inwestycje i remonty w placówkach oświatowych zaplanowano w 
budżecie miasta na 2017 rok? 
 
Anna Hetman 
 - W WPF  zabezpieczone są środki na ZS nr 8, SP nr 1, SP nr 17. Mamy również 
zabezpieczone bieżące remonty w przedszkolach i szkołach podstawowych gdzie 
są zalecenia sanepidu i straży pożarnej. Jeżeli chodzi o boiska to w większości 
boiska zostały wyremontowane. Pozostało nam boisko w ZS nr 3 gdzie projekt 
jest na ukończeniu. Jeżeli chodzi o budynek przy ul. Szkolnej 5 to prace są w 
toku realizacji. Planowane zakończenie to koniec 2017 roku.  
 
 
Anna Toborowicz 
 - Co z Borynią? 
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Maria Pilarska 
 - Jeżeli chodzi o przedszkole to jest podpisana umowa w ramach  środków z  UE 
natomiast wniosek dotyczący termomodernizacji szkoły jest w tracie 
sprawdzania.  
 
Anna Toborowicz 
 - Chciałam zapytać o modernizację sali gimnastycznej przy ZS nr 9? 
 
Anna Hetman 
 - Jesteśmy na etapie przeprojektowania. Niektóre projekty są obszerne i dość 
kosztowne. Staramy się je dostosować do potrzeb placówki.  
 
Anna Toborowicz 
 - Jak wygląda kwestia parkingu przy SP nr 17? 
 
Maria Pilarska 
 - W tej chwili główne roboty na parkingu zostały zakończone. Jest to zakres, 
który był planowany na ten rok. To była kanalizacja deszczowa, odwodnienie 
połączone z odwodnieniem terenu szkoły. Jeżeli będą możliwości finansowe to 
możemy myśleć o ułożeniu kostki brukowej.  
 
Anna Toborowicz 
 - Co z parkingiem przy ZS nr 13? 
 
Maria Pilarska 
 - Nie ma dokumentacji bo to jest parking, który wiąże się z przebudową części 
drogowej. Problem jest szeroki.  
 
Anna Hetman 
 - Chciałabym podkreślić, że wprowadzenie nowych zadań do WPF nie było 
możliwe ze względu na ograniczone środki finansowe.  
 
Tadeusz Markiewicz 
 - Chciałbym zapytać o boisko przy ZS nr 11? 
 
Anna Hetman 
 - Jest przewidziane do remontu na 2017 rok. Jedno boisko z powierzchnią 
poliuretanową.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Chciałam zapytać o drogi przeciwpożarowe do placówek oświatowych. Wiem , 
że są placówki, które nie mają dróg przeciwpożarowych – SP nr 10, ZSH,  
ZS nr 3. 
 
Maria Pilarska 
 - W SP nr 10 w ramach budżetu obywatelskiego ma być wykonana droga 
przeciwpożarowa. Tak się przyjęło, że droga pożarowa to jest droga wokół 
szkoły, dostępna, gdzie będzie jeździć Straż Pożarna. To nie musi być droga 
wyasfaltowana. Musi być dostęp dla tych służb. 
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Elżbieta Siwiec 
 - Nie pytam o jakość drogi tylko o to czy istnieją. Są w szkołach protokoły 
pokontrolne, gdzie w zaleceniach są drogi przeciwpożarowe. Rozumiem, że 
pozostałe szkoły niekoniecznie brane są pod uwagę.  
 
Anna Hetman 
 - To nie jak tak, że robimy swoje i nie myślimy o tym co jest w protokołach 
pokontrolnych. Problem jest szerszy. Próbujemy problem rozwiązywać, ale 
niestety mamy ograniczone środki.  
 
Magiera Bernadeta 
 - Chciałam zapytać o chodnik miedzy SP nr 4, a DH „Kłos”? 
 
Ryszard Rakoczy 
 - Czekamy na decyzję usunięcia drzew. Do dnia dzisiejszego nie mamy opinii 
dendrologa w sprawie  stanu jakości drzew. Przeciąga się to w czasie. Wydaje mi 
się, że w tym roku nie jesteśmy w stanie otrzymać tej decyzji.  
 
Maria Pilarska 
 - W ub. tygodniu była wizja lokalna. W tej chwili pozwolenia na wycinkę drzew 
wydaje Urząd Wojewódzki. Na pytanie kiedy możemy oczekiwać na wycinkę 
drzew  Pani odpowiedziała, że ilość spraw jest taka, że przed czerwcem decyzja 
może nie być wydana.  
 
Magiera Bernadeta 
 - Chciałam jeszcze zapytać o PP nr 2 przy ul. Konopnickiej. Przy PP nr 2 jest 
problem z parkingiem wobec czego  czy nie można wygospodarować miejsca 
przed blokiem na ul. Żeromskiego na parkowanie? 
 
Beata Olszok 
 - To jest teren Wspólnoty Mieszkaniowej.  
 
Magiera Bernadeta 
 - Nie może miasto tego terenu wykupić, aby poprawić bezpieczeństwo. 
 
Beata Olszok 
 - Chcieliśmy swego czasu zrobić w tym miejscu takie miejsce postojowe. 
Niestety właściciele nie wyrazili na to zgody.  
 
Anna Toborowicz 
 - W rezerwie budżetowej mamy m.in. uwzględnione – wynagrodzenia 
pracowników jednostek organizacyjnych miasta ( 2 mln. 200 tys. zł ). Czy 
uwzględniono podwyżkę dla pracowników wszystkich jednostek? 
 
Anna Hetman 
 - Jest uwzględniona w wysokości 800 tys. zł.  
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Anna Toborowicz 
 - W budżecie mamy przeznaczoną kwotę 200 tys. zł na działalność dydaktyczną 
ZODAGH, Wszechnicy Edukacyjnej, Uniwersytetu Otwartego oraz grupy 
Uniwersytetu III wieku. Co dalej z ZOD AGH? 
 
Anna Hetman 
 - Jeszcze przez część następnego roku będzie funkcjonował. Dopiero od 
następnego roku  akademickiego przestanie funkcjonować.  
 
Iwona Rosińska 
 - Co z ogrodzeniem przy SP nr 5 na ul. Kaszubskiej? Jest bardzo zniszczone.  
 
Ryszard Rakoczy 
 - Ogrodzenie jest do wymiany, ale jest to znaczy koszt.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Czy w  perspektywie myślimy o ZS nr 2 i przyległych boiskach, które są 
zaniedbane? Są to korty tenisowe i teren wokół. Wszystko zostało 
uporządkowane, ale chciałam spytać czy mamy jakiś pomysł na ten teren? 
 
Anna Hetman 
 - Pomysłów było wiele. W tej chwili nie mamy skonkretyzowanych planów co do 
tego terenu, ale na pewno  będziemy myśleć co z tym dalej zrobić.  
 
Tadeusz Gorgol 
 - Chciałbym zapytać o strzelnicę w ZS nr 2? 
 
Anna Hetman 
 - Jest remontowana.  
 
Anna Toborowicz 
 - Czy zwiększono budżet w zakresie oświaty na remonty szkół i przedszkoli? 
 
Pilarska Maria 
 - Budżet jest na poziomie czerwca tego roku. Dodam, że  w  tej chwili  
projektowane jest  oddymianie w PP nr 16, 26, 8, 20, 21, 13 i 3. Terminy 
projektów  to kwiecień-czerwiec następnego roku.  
 
Magiera Bernadeta  
 - Czy zostały zabezpieczone środki na reformę, która jest planowana? 
 
Anna Hetman 
 - Subwencja jest niższa.  
 
Anna Toborowicz 
 - Oddaję głos Dyrektorom jednostek organizacyjnych oraz Naczelnikom z prośbą 
o przedstawienie jak kształtuje się budżet miasta na 2017 rok.  
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Teresa Jachimowska 
 - Proszę Państwa, budżet kształtuje się na poziomie roku ubiegłego. Pełna kwota 
budżetu na rok 2017 to 16 mln zł. Występowaliśmy do Pani Prezydent i 
otrzymaliśmy dodatkowe kwoty środków co mam nadzieję poprawi realizację 
zadań jeżeli chodzi o rodziny zastępcze.  Otrzymaliśmy zgodę na poprowadzenie 
nowego pogotowia rodzinnego. Otrzymaliśmy również dodatkowe środki na tzw. 
urealnienie planu na 2017 r.  – 247 tys. zł. Pani Prezydent wyraziła zgodę na ½ 
etatu do Punktu Interwencji Kryzysowej. Uzyskaliśmy  również środki na remont 
mieszkań chronionych. Budżet w ramach zadań , które realizujemy jest w pełni 
wystarczający. Jeżeli chodzi o wnioski z komisji do budżetu miasta to mówiąc o 
Domu Samotnej Matki uruchomiliśmy dwa mieszkania chronione. Do mieszkań 
zostały skierowane matki z dziećmi. Nie posiadamy mieszkania wspomaganego 
dla osób starszych.  
 
Janusz Buda 
 -  Jeżeli chodzi o Środowiskowy Dom Samopomocy to wyłoniliśmy projektanta, 
aby obiekt w którym mieście się ZS nr 10 oraz DNIR dostosować do standardów 
ŚDS. Z rozmów, które prowadziliśmy z Panią Prezydent, Wicewojewodą oraz 
Panem Posłem są obietnice, że w roku 2017 będą środki finansowe na tworzenie 
nowych ośrodków tego typu. Temat monitorujemy.  
 
Anna Hetman 
 - Warunkiem jest, aby ZS nr 10 przeszedł do budynku na ul. Szkolną 5.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Z którym Panem Posłem były rozmowy? 
 
Anna Hetman 
 - Grzegorzem Matusiakiem. 
 
Teresa Jachimowska 
 - Jeżeli chodzi o świetlicę socjoterapeutyczną to składaliśmy formularz projektu. 
Chodzi nam o możliwość pozyskania środków w nowym projekcie konkursowym 
Urzędu Marszałkowskiego w kwestii poszerzenia usług społecznych. Jednym z 
działań jakie  proponowaliśmy jest utworzenie takiej świetlicy na oś. Przyjaźń. 
Mam nadzieję, że w marcu po rozstrzygnięciu konkursowym pozyskamy środki 
na utworzenie tego typu świetlicy.   
 
Anna Toborowicz 
 - Jak wygląda kwestia utworzenia całodobowego hospicjum? 
 
Janusz Buda 
 - Jest to kwestia środków finansowych  i miejsca. Jest to poważny problem. 
Osób, które wymagają takiej opieki przybywa.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Szkoda. Mam przez 10 lat kontakt z hospicjum i Żory jako mniejsze miasto 
uporało się  z tym tematem. Zostaliśmy tylko z hospicjum domowym, a potrzeby 
są coraz większe. Z tego co wiem w Żorach mamy 5 miejsc do których możemy 
kierować naszych mieszkańców. Jastrzębskie hospicjum minimalnie 
partycypowało w budowie żorskiego hospicjum.  
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Anna Hetman 
 -  Musi znaleźć się osoba prawna, która zajmie się prowadzeniem hospicjum.  
 
Siwiec Elżbieta 
 - Z tego co wiem Żory przygotowują się do rozbudowy hospicjum.  
 
Magiera Bernadeta 
 - Jaki los czeka budynek przy ul. Cieszyńskiej gdzie kiedyś był rodzinny dom 
dziecka? 
 
Beata Olszok 
 - Budynek podlega zwrotowi poprzedniemu właścicielowi. Skoro jestem przy 
głosie przejdę do omówienia budżetu. Wydatki zostały skalkulowane na 
podstawie czerwca 2016 r. Na media, mamy pełne pokrycie. Po stronie 
dochodowej do miasta odprowadzimy ok 12 mln. zł. Na przyszły rok mamy 
wydatki remontowe na budynkach mieszkalnych w kwocie 1 mln. 475 tys. zł z 
tego 614 tys. zł przeznaczone będzie na fundusz remontowy w budynkach 
wspólnotowych. Na lokalach użytkowych mamy zaplanowaną kwotę 514. tys. zł. 
Będą to wydatki bieżące. Z inwestycji mamy zadania, które do tej pory były w 
budżecie. Na ul. Wrzosowej - 100 tys. zł, przebudowa wjazdu. Wykonanie 
parkingu na ul. Moniuszki – jesteśmy w realizacji  tego zadania. Kolejnym 
zadaniem jest zagospodarowanie ul. Komuny Paryskiej. W przyszłym roku 
chcemy wykonać projekt tego zagospodarowania. Zadanie przy ul. Szkolnej 5 
jest w trakcie realizacji. Na ul. Gagarina jest złożony wniosek.  
 
Magiera Bernadeta 
 - Kiedy będziemy zasiedlać? 
 
Olszok Beata 
 - Może w 2018 roku.  
 
Tadeusz Gorgol 
 - Cieszę się, że miasto przychyliło się do zagospodarowania terenu na  
ul. Komuny Paryskiej. Niestety kiedy plac został oczyszczony, kilka osób z OSP 
wpadło na pomysł wybudowania w tym miejscu garażu, zaplecza.  Prosiłbym, aby 
zastanowić się czy garaż jest faktycznie potrzebny.  
 
Anna Hetman 
 - Jeszcze raz porozmawiamy w tej sprawie.  
 
Tadeusz Markiewicz 
 - Musimy się zastanowić  czy musimy wszystkie jednostki OSP mieć w krajowym 
systemie ratowniczo-gaśniczym. Są wymogi ustawowe mówiące konkretnie o tym 
co trzeba zrobić w danym czasie.  
 
Beata Olszok 
 - Żeby wprowadzić zadanie do budżetu miasta, koncepcję to były 3 spotkania. 
Koncepcja została wypracowana i podpisana.  
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Tadeusz Gorgol 
 - W sołectwie nie chcą garażu. Mieszkańcy woleliby coś innego.  
 
Iwona Rosińska 
 - Chciałam zapytać o budynek na ul. Kaszubskiej? 
 
Anna Hetman 
 - Jesteśmy na etapie zmiany planu zagospodarowania przestrzennego. Cały 
teren ma być przeznaczony pod budownictwo mieszkalne i usługowe.  
 
Mirecka Barbara 
- Rozszerzamy katalog o możliwości wykorzystania terenu.  
 
Anna Toborowicz 
 - W WPF było zadanie dot. wymiany centralnego ogrzewania na gazowe w 
budynku OSP w Bziu. Będzie kontynuacja tego zadania? 
 
Beata Olszok 
 - Najlepszym rozwiązaniem dla tego budynku będzie ogrzewanie gazowe. W 
przyszłym roku będziemy zadanie realizować. Kwota 300 tys. zł jest 
zabezpieczona.  
 
Joanna Cisek 
 - Budżet Wydziału jest na poziomie lat poprzednich. Mamy przeznaczone  
35 tys. zł na parkingi wspólnot mieszkaniowych lokali użytkowych przy 
przychodni na ul. Wodeckiego. Na ul. Wielkopolskiej będzie wykonana 
termomodernizacja przychodni. Mamy również przeznaczone środki na zakup 
sprzętu medycznego – 50 tys. zł (endoskop). Nasze wydatki są spowodowane 
płaceniem odszkodowań za niedostarczenie lokali socjalnych – 1 mln. 600 tys. zł. 
Na tym samym poziomie mamy środki finansowe, które dotyczą programów 
zdrowotnych – 135 tys. zł. Jest również propozycja, aby rozszerzyć działanie 
telefonu zaufania , który działa w PPP o weekendy.  
 
Anna Toborowicz 
 - Czyją własnością jest przychodnia przy ul. Wodeckiego? 
 
Joanna Cisek 
 - Jest to własność miasta.  
 
Ewa Demetraki-Paleolog 
 - DPS byłby bardzo zainteresowany, aby hospicjum całodobowe powstało z 
uwagi na to, że co jakiś czas mamy kilka osób terminalnie chorych, a nie mamy 
ich gdzie umieścić. Duże jest również zainteresowanie domem dziennego pobytu. 
Budżet jest na poziome ub. roku. Planowane dochody 616 tys. zł. Planowane 
wydatki to 1 mln. 568 tys. zł. Wynagrodzenia 1 mln. 94 tys. zł. Realizacja zadań 
statutowych 468 tys. zł. Na dzień dzisiejszy mamy 25 etatów.  
 
 Piotr Olczyk JZK 
 - Budżet jest na poziomie roku 2016.  Inwestycje jednoroczne to kwota 400 tys. 
zł, remonty – 300 tys. zł, inwestycje wieloletnie – 300 tys. zł. Jeżeli chodzi o 
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wydatki i dochody to kwota może się zmienić ze względu na to, że nie będziemy 
wykonywać wykaszania poboczy, ale w zamian za to będą inne zadania.  
 
Magiera Bernadeta 
 - Czy planowane jest zamontowanie ławek na cmentarzu? Mieszkańcy 
sygnalizują, że jest zbyt mało ławek.  
 
Piotr Olczyk 
 - Jeżeli były sygnały to na bieżąco reagowaliśmy.  
 
Beata Gatner  
 - Od 1 stycznia rodziny z dziećmi niepełnosprawnymi otrzymają 500 zł na każde 
niepełnosprawne dziecko łącznie z niepełnosprawnością w stopniu lekkim bez 
względu na dochód.  
 
Anna Toborowicz 
 - Proszę Państwa, musimy jeszcze pamiętać o inwestycjach, które nie zostały 
zaplanowane, żeby je uwzględnić.  
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za – 1, przeciw – 0, wstrzymujących się – 

4. 
• Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Jastrzębie-Zdrój, 
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 1, przeciw – 0, wstrzymujących się – 

4. 

 

Ad. 4 
 

Sprawy bieżące: 
 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój  

 
Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za – 2, przeciw – 0, wstrzymujących się – 

2. 
 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2016 rok, 

 
Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 3, przeciw – 0, wstrzymujących się – 

2. 

 

 



11 

 

• Projekt uchwały w sprawie umorzenia należności budżetowych (18.308,47)  
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 

0. 

 

• Projekt uchwały w sprawie umorzenia należności budżetowych (18.649,97)  
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 

0. 
 

• Projekt uchwały w sprawie umorzenia należności budżetowych (35.374,14)  
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
0. 

 
• Projekt uchwały w sprawie umorzenia należności budżetowych (36.289,94)  

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 

0. 
 

• Projekt uchwały w sprawie umorzenia należności budżetowych (86.316,91)  
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 

0. 

 
• Projekt uchwały w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji 

zawodowej i społecznej, na które przeznacza się środki Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  przewidziane dla Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na rok 2016, 

 
Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 

0. 

 
 

• Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Powiatowego Programu dotyczącego 
Rozwoju Pieczy Zastępczej dla Miasta Jastrzębie-Zdrój na lata 2017 – 
2019”, 

 
Klaudia Nietrzepka OPS 
 - Zgodnie z art. 180 pkt 1 ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy 
zastępczej do zadań własnych powiatu należy opracowanie i realizacja 3-letnich 
powiatowych programów dotyczących rozwoju pieczy zastępczej, zawierających 
między innymi coroczny limit rodzin zastępczych zawodowych. Zgodnie z 
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delegacją tego przepisu prawa Ośrodek Pomocy Społecznej, który jest 
Organizatorem rodzinnej pieczy zastępczej na terenie Miasta Jastrzębie – Zdrój 
przedkłada projekt uchwały wprowadzającej taki program na lata 2017 – 2019. 
Program zawiera ogólną charakterystykę pieczy zastępczej rodzinnej i 
instytucjonalnej na terenie Miasta, analizę SWOT, cele podejmowane w jego 
zakresie jak również finansowanie, monitoring i ewaluację programu. Projekt 
programu został przedstawiony Dyrektorowi Zespołu Ognisk Wychowawczych 
oraz Wydziałowi Rodzinnemu Sądu Rejonowego w Jastrzębiu – Zdroju. Po 
zapoznaniu się z jego treścią Zespół Ognisk Wychowawczych nie wniósł uwag zaś 
Sąd nie przesłał swojego stanowiska. Najwięcej mamy rodzin zastępczych 
spokrewnionych. Najczęściej przyczyną umieszczenia w rodzinie zastępczej jest 
uzależnienie od alkoholu. Najwięcej dzieci mamy w wielu od 7-13 roku życia. 
Najmniej liczną grupą dzieci są dzieci poniżej roku. Najwięcej dzieci w pieczy 
zastępczej na terenie miasta przebywa ponad 3 lata. Do połowy bieżącego roku 
Sąd i działania pracowników socjalnych poskutkowały zabraniem 21 dzieci z 
domów. Mamy również instytucjonalną pieczę na terenie miasta – zespół ognisk 
wychowawczych. 52 dzieci przebywa w ZOW. Szansą dla rodzin zastępczych jest 
wspieranie tych rodzin. Dawanie im możliwości szkolenia, poradnictwa. 
Regularnie aplikujemy o środki zewnętrzne. Cele: promocja i rozwój rodzinnych 
form pieczy zastępczej. Nadal będziemy prowadzić promocję idei rodzicielstwa 
zastępczego.  
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 

0. 
 

 

• Projekt uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu 
miasta dla publicznych i niepublicznych :przedszkoli, szkół i placówek 
oświatowych prowadzonych przez osoby fizyczne oraz osoby prawne inne 
niż jednostka samorządu terytorialnego na terenie Miasta Jastrzębie-Zdrój 
oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystywania 
udzielonych dotacji, 

 
Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzielił Naczelnik Andrzej 
Pawłowski. Poinformował, że zgodnie z art. 80 ust. 4 i art. 90 ust. 4 ustawy o 
systemie oświaty organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego ustala 
tryb udzielania i rozliczania dotacji, podstawy obliczania dotacji, zakresu 
danych, jakie mają być zawarte we wniosku o udzielenie dotacji oraz tryb i 
zakres przeprowadzenia kontroli prawidłowości pobierania i wykorzystywania 
dotacji udzielonej dla szkół, przedszkoli i placówek niepublicznych oraz 
publicznych prowadzonych przez organ inny niż jednostka samorządu 
terytorialnego. W związku z nowelizacją ustawy o systemie oświaty na 
podstawie ustawy z dnia 23 czerwca 2016r. o zmianie ustawy o systemie 
oświaty oraz niektórych innych ustaw (Dz.U. z 2016r., poz. 1010 ze zm.) 
uchwały organów stanowiących jednostki samorządu terytorialnego, podjęte na 
podstawie art. 80 ust. 4 i art. 90 ust. 4 ustawy o systemie oświaty w brzmieniu 
obowiązującym utracą moc z dniem 01.01.2017r. 
Z powyższego wynika, iż przedstawiony projekt uchwały jest zasadny. 
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Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 

0. 

 
• Pismo Polskiego Związku Piłki Siatkowej, 

 
Iwona Rosińska zapoznała Radnych z treścią pisma.  
 
Pismo stanowi załącznik do protokołu.  
 
Anna Hetman 
 - Podejmujemy kroki aby szkoła była przekształcona w szkołę mistrzostwa 
sportowego.  
 

• Pismo Wojewódzkiego Szpitala nr 2  w sprawie utworzenia Szpitalnego 
Oddziału Ratunkowego w WSS nr 2 w Jastrzębiu-Zdroju, 

 
Komisja zapoznała się z pismem i popiera utworzenie SOR w WSS nr 2.  
 
Anna Hetman 
 - Problem jest finansowy. Projekt był przygotowany na 24 mln. zł. Z 
województwa WSS nr 2 może otrzymać  środki w graniach 10 mln. zł.  
 

• Pismo Dyrektor G nr 8, 
Radna Rosińska zapoznała Radnych z treścią pisma.  

Andrzej Pawłowski 
 - W dużej mierze jest to nieporozumienie. Obsługę finansową G nr 8 przejął 
MZOSIP. Główna księgowa G nr 8 została zatrudniona w MZOSIP. Rozmawialiśmy 
z Panią Drzał na ten temat i nie ma przekroczenia planu finansowego. 
Wynagrodzenie, które zostało naliczone zostało naliczone przez główną księgową 
zatrudnioną w szkole. Sprawa jest wyjaśniona. Z Panią Dyr. G nr 8 będziemy 
rozmawiać w sprawie planu finansowego oraz zadłużenia na mieszkaniu 
służbowym.  
 
Anna Hetman 
 - Nikt nowy placówki nie przejął. Cała odpowiedzialność jeżeli chodzi o plan 
finansowy spoczywa na Dyrektorze.  
 
Andrzej Pawłowski 
 - Na pewno Pani Dyrektor nie straciła kontroli nad planem finansowym. 
Współpracuje cały czas ze swoją księgową.  
 
Ad. 5 
Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 
2015/2016 ( w tym analiza wyników z egzaminów i sprawdzianów), 
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Anna Toborowicz 
 - Dziękuje za opracowane materiały. Przeanalizowałam całość. Materiały są 
bardzo szczegółowe.  
 
Andrzej Pawłowski 
 - Chcielibyśmy z Dyrektorami i Radnymi spotkać się z w sprawie reformy 
oświaty i zaplanowania sieci szkół. Liczba urodzeń w Jastrzębiu ciągle spada. Sieć 
szkół będzie nadążała za demografią. Skoro maleje liczba dzieci to nasuwa się 
wniosek, że sieć szkół może ulec zmniejszeniu. W jaki sposób to będzie  to jest  
temat na niejedną dyskusję.  
 
Anna Toborowicz 
 - Cenne jest to, że nie wypłacaliśmy dodatku wyrównawczego.  
 
Andrzej Pawłowski 
 - Przewidujemy, że klas pierwszych w nowym roku szkolnym  będzie więcej niż 
w tym roku szkolnym to mimo to subwencja będzie o prawie 2,5 niższa niż w 
tym roku budżetowym. Planowana subwencja na 2017 to 92 mln. zł 290 tys. zł. 
Nie wiemy jaki jest algorytm naliczania subwencji. Ministerstwo zapowiada, że 
subwencją będą objęte dzieci 6-letnie pozostające w przedszkolach. Subwencja 
powinna być większa, ale niestety nie jest. W tym roku nie wypłacaliśmy dodatku 
uzupełniającego. Nie jestem w stanie powiedzieć  czy za 2016 rok będziemy 
dodatek wypłacać. Po zakończeniu III kwartału jesteśmy nieznacznie na plus. 
Jeszcze średnie osiągamy. W zeszłym roku po III kwartale byliśmy więcej na 
plusie. Chciałbym zwrócić uwagę na jedna rzecz. W 2016 roku jest już znaczny 
wzrost wypłacanych środków z tytułu urlopów dla poratowania zdrowia. W tym 
roku mamy wydane 1 mln. 29 tys. zł. Sytuacja na rynku pracy to wymusza. 
Istotną rzeczą są dotacje dla placówek niepublicznych. Placówki niepubliczne 
bardzo optymistycznie planują liczbę słuchaczy. Nie mamy możliwości 
weryfikowania tego. Klika szkół w tym roku zaplanowało  kwalifikacyjne kursy 
zawodowe. Środki na KKZ wypłacane są po zdaniu egzaminu przez słuchacza. 
Dużo słuchaczy rozpoczęło, a niewielu zdało.  Przejdę do wyników z egzaminów i 
sprawdzianów.  
 
Anna Toborowicz 
 - Nie mamy EWD. Taka średnia to jest wynik surowy. Nie ocenia efektywności 
pracy szkoły, nauczyciela.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Dlaczego o tym mówimy i to upowszechniamy.  
 
Andrzej Pawłowski 
 - Mówimy o tym bo obliguje nas do tego ustawa o systemie oświaty. Muszę to 
przedstawić.  
 
Anna Toborowicz 
 - Jeżeli chodzi o szkołę podstawową to dominuje SP nr 17 od lat.  
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Andrzej Pawłowski 
 - W czołówce jest również SP nr 5.  
 
Anna Toborowicz 
 - Zgodnie z ustawą o systemie oświaty do 31 października były doręczone 
informacje odnośnie zadań oświatowych  Radnym. Dzisiaj je omawiamy jak 
również budżet miasta. Musimy się zastanowić czy nie rozważyć możliwości 
rozdzielenia komisji.   

 
 
Ad. 6 
Wolne głosy i wnioski 
 
Teresa Jachimowska zaprosiła wszystkich na koncert do MOK-u w dniu 
jutrzejszym o godz. 17.00  na  musical Koty. Jest to charytatywny koncert.  
 
Komisja nie zgłosiła żadnych wniosków.  
 
Ad. 7 
 
Przyjęcie protokołu z dnia 19 października oraz 27 października 2016 roku, 
Protokoły zostały przyjęte jednogłośnie. 
 
Ad. 8 
Zakończenie posiedzenia  
 

Przewodnicząca Komisji podziękowała wszystkim za przybycie po czym 
zakończyła posiedzenie.  
 
Protokołowała      Przewodnicząca Komisji 
Monika Dulewicz          Anna Toborowicz  
 


